
                             P R O T O K Ó Ł   N r  X X I I  /  2 0 1 2 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 28 września 2012r. w sal i 
posiedzeń  Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
            Począ tek obrad godz. 100 0.
            Zakończenie obrad godz. 10:45.
Przewodniczył :  mgr Sławomir Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  13 radnych w/g załączonej  l isty obecności.
( l ista obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).  
Nieobecni:  radny Andrzej  Kamiński,  radna Ewa Ziejewska
Ponadto w sesj i  udział wzię l i :
1. Henryk  Kacprzyk – Wójt  Gminy
2. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
3. Sołtysi  Gminy Grunwald
(l ista obecności  w załączeniu – zał.  nr 2)

Podję to uchwały od nr 119 do nr 122.

Ad pkt 1 i  2. Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir Matuszewski dokonał 
           otwarcia XXII -giej  sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdzi ł  quorum, przy 
           k tórym może obradować  i  podejmować  prawomocne uchwały Rada Gminy. 
           Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

           Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt porządku obrad, który
           został  przyję ty  jednogłośnie w/g następującego wyszczególnienia:
           1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności  obrad.
           2. Przyjęcie porządku obrad.
           3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
           4. Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami.
               a) informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę .
           5. Sprawozdanie o kształtowaniu się  Wieloletniej  Prognozy Finansowej za
               I  półrocze 20012 roku.
           6. Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2012 roku.
           7. Podjęcie uchwał przez Radę  Gminy:
               -  w sprawie przyjęcia programu usuwania azbestu i  wyrobów zawiera-
                 jących azbest z terenu Gminy Grunwald na lata 2012 - 2032
               -  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/121/09 Rady Gminy Grunwald
                 z siedzibą  w Gierzwałdzie z dnia 24 kwietnia 2009r. w sprawie usta- 
                 lenia Regulaminu okreś lającego wysokość  i  szczegółowe warunki
                 przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,  funkcyjnego,  
                 wynagrodzenia za godziny doraźnych zastępstw, za warunki pracy 
                 oraz wysokość  i  warunki  wypłacania nagród dla nauczyciel i  szkół po- 
                 dstawowych,  gimnazjum prowadzonych przez Gminę  Grunwald
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata 2012 - 2022
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2012 rok

  8. Wolne wnioski  i  zapytania.
           9. Zamknięcie obrad.

Ad pkt 3. Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych,  że zapoznał  się  z
           t reścią  XXI protokółu sesj i .  Protokół był  wyłożony do wglądu przy l iście
           obecności.  Znajduje się  w biurze rady i  zawsze można zapoznać  się  z 
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           jego t reścią .
           Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o przyjęcie protokółu z XXI
           sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – przyję ła  bez odczytywania protokół  z
           XXI sesji  Rady Gminy.
           
Ad pkt 4. Pan Wójt – nie będę  powtarzał rzeczy,  które mówiłem na poprzedniej 
           sesj i .  Trwają  prace przy budowie placu sportowo rekreacyjnego w Grun-
           waldzie.  Zakończenie prac przewidziane do końca tygodnia.
           Otwarcie kompleksu nastąpi 13 października.
           W Dylewie robimy dach nad kot łownią ,  przygotowujemy budynek szkoły
           na przedszkole.
           Została przeprowadzona kontrola w GOPS na temat przemocy w rodzinie.
           Działalność  tej  komórki została oceniona bardzo wysoko.
           Odbyło się  zebranie wiejskie w Stębarku. Nie wszystko można wykonać .
           Wykonywane jest przyłącze budynku Nr 16 w Gierzwałdzie do centralne-
           go ogrzewania i  przyłącza kanal izacyjne poza projektem w miejscowości  
           Pacółtowo.
           Cały czas pracujemy ostro,  w miarę  posiadanych środków. 
           Został  ogłoszony przetarg na robociznę,  na wykonanie chodnika w Gierz-
           wałdzie.

Ad pkt 5 i  6. Pan Wójt – sprawozdanie półroczne wynika z ustawy budżetowej , 
           n ie podlega zatwierdzeniu. Sprawozdanie przedstawi l iśmy radzie i  RIO.
           Sprawozdanie zostało ocenione przez RIO. Ocena jest pozytywna.
           Opinia RIO jest u przewodniczącego. Otrzymal i  ją  również  radni.
           Za półrocze wykonal iśmy wszystko w 50%.
           Znacznie obniżyło się  zadłużenie -  o 25%. Mimo tego, że musimy brać  
           kredyty na real izację  inwestycj i ,  to spłacamy,  żeby zadłużenie nie rosło.
           W ciągu roku spłacamy około 1 mln kredytu wraz z odsetkami.
           Sytuacja jest znacznie lepsza, płacimy ZUS, podatki.  
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           (Sprawozdanie o kształtowaniu się  WPF za I półrocze 2012 roku w załą-
           czeniu – zał.  nr 3)
           (Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze w załączeniu – zał.  Nr 
           4).

Ad pkt 7. Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych o potrzebie podję-
           c ia uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.
           Projekty uchwał były tematem dyskusj i  na posiedzeniach Komisj i .

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie przyję-
           c ia Programu usuwania azbestu i  wyrobów zawierających azbest z terenu
           Gminy Grunwald na lata 2012 – 2032.
           Pan Wójt – uchwała dosyć  ważna, bo na terenie gminy jest dużo tego az-
           bestu.  Do uchwały jest załączony Program usuwania azbestu i wyrobów 
           zawierających azbest i Prognoza oddziaływania na ś rodowisko.  
           Dokumenty są  w biurze rady i  można się  z nimi zapoznać .  Najwięcej  az-
           bestu występuje w byłych PGR, we wsiach rolniczych w mniejszym zakre-
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           się ,  głównie na budynkach inwentarskich.  Mamy 10 ha azbestu na terenie
           gminy.  Od 2012 do 2032 roku powinniśmy pozbyć  się  azbestu, jeżel i   zre-
           a l izujemy ten program.
           Program jest potrzebny mieszkańcom, żeby mogli  występować  o dofinan- 
           sowanie usuwania azbestu.  Dofinansowanie należy się  tylko na usunięcie
           azbestu.  Miałem wizyty,  że inne gminy mają  ś rodki na usuwanie azbestu.
           Nie ma takich środków w budżecie gminy.
           Od dzisiaj ,  po uchwaleniu tej  uchwały można występować  o środki.  W 
           p ierwszej kolejności  te środki otrzyma gmina na budynki  użyteczności
           publ icznej;  szkoły,  szpitale.
           Radny Ryszard Bala – w programie nie doszukałem się  informacj i ,  dlacze-
           go Dylewo zakwali f ikowane jest w pierwszej kolejności  do usuwania az-
           bestu?
           Pan Wójt – Dylewo znajduje się  w strefie ochronnej  Parku Krajobrazowe-
           go Wzgórz Dylewskich.
           Przewodniczący podpowiada mi o rurach,  boję  się  tego dotykać .  Nie wiem
           i le tych rur jest ,  gdzie są .  Nie znam szkodl iwości azbestu.
           Radny Edmund Żmijewski  – to kiedyś  azbest  nie był  szkodl iwy?
           Pan Wójt – był  szkodl iwy,  tylko nie były robione badania.  Azbest pracuje
           po 30 latach. Azbest jest tworzywem naturalnym, jest odporny na wysokie
           temperatury.
           Innych uwag nie zgłoszono.          
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XXII/119/2012 w
           sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i  wyrobów zawierających
           azbest z terenu Gminy Grunwald na lata 2012 – 2032.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5)

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany
           Uchwały Nr XXVI/121/09 Rady Gminy Grunwald z siedzibą  w Gierzwał-
           dzie z dnia 24 kwietnia 2009r. w sprawie ustalenia Regulaminu okreś lają-
           cego wysokość  i  szczegółowe warunki  przyznawania nauczycielom dodat-
           ków: motywacyjnego,  funkcyjnego,  wynagrodzenia za godziny ponadwy-
           miarowe,  godziny doraźnych zastępstw, za warunki  pracy oraz wysokość
           i  warunki wypłacania nagród dla nauczyciel i  szkół podstawowych,  gimna-
           z jum prowadzonych przez Gminę  Grunwald.
           Pan Wójt – chodzi o dodatki funkcyjne dla dyrektorów szkół  podstawo-
           wych i  gimnazjum, dyskusja była na posiedzeniu komisj i .
           W tej chwil i  sposób wynagradzania jest taki,  że dany nauczyciel  w swojej
           grupie zawodowej musi osiągnąć  okreś lone wynagrodzenie,  a jak nie osią-
           gnie,  to musimy wypłacić  wyrównanie,  a w tym roku kosztowało nas to
           ponad 300 tys.  z łotych.  Żeby uniknąć  dopłat chociaż  w grupie dyrektorów
           -  podwyższamy dodatek funkcyjny.
           Po anal iz ie zobaczymy jak wygląda wynagrodzenie nauczyciel i  po III  
           kwartałach.
           Są  to dodatki  motywujące pracę  dyrektorów.
           Radny Ryszard Bala – czy jest jakaś  praktyka,  która jakby ustala na jakie 
           okresy dodatek motywacyjny jest przyznawany,  bo w regulaminie jest za-
           p is, że na okres nie krótszy niż  dwa miesiące i  nie dłuższy niż  na rok.
           Radna Małgorzata Kamińska – każda szkoła ma swój regulamin.  Dodatek
           motywacyjny przyznawany jest przez dyrektora szkoły.
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           Przewodniczący Rady Gminy – przez radę  ustalany jest tylko procent.
           Radny Ryszard Bala – na jaki okres przyznawany jest  dodatek?
           Radna Małgorzata Kamińska -  nie mniej jak na 2 miesiące, a przyznaje się 
           częściej  na kwartał .  Nie można przyznać  raz w roku. 
           Innych uwag nie zgłoszono.
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, wstrzymujących się  n ie było  – podję ła uchwałę  Nr XXII/120/2012 w 
           sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/121/09 Rady Gminy Grunwald z sie-
           dzibą  w Gierzwałdzie z dnia 24 kwietnia 2009r.  w sprawie ustalenia Re-
           gulaminu okreś lającego wysokość  i   szczegółowe warunki przyznawania 
           nauczycielom dodatków: motywacyjnego,  funkcyjnego,  wynagrodzenia za
           godziny doraźnych zastępstw, za warunki  pracy oraz wysokość  i  warunki
           wypłacania nagród dla nauczyciel i  szkół podstawowych,  gimnazjum pro-
           wadzonych przez Gminę  Grunwald.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany
           Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na lata 2012 – 2022.
           Pani Skarbnik – WPF jest  odzwierciedleniem uchwały budżetowej.  Nie 
           zmieniamy załącznika nr 3 – Wykaz przedsięwzięć  do WPF.
           Zmieniamy załączniki  Nr 1 i  2.
           Radni uwag nie zgłosi l i .  
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, przy 1 głosie wstrzymującym (radny Ryszard Bala) – podję ła uchwałę
           Nr XXII/121/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej
           Gminy Grunwald na lata 2012 – 2022.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian  
           budżetu Gminy Grunwald na 2012 rok.
           Pani Skarbnik –  dochody zwiększamy o 212.111,26 złotych.  Jest to kwo-
           ta jaką  otrzymamy z Agencj i .  Jest  podpisana umowa – na l ikwidację  sza-
           mba w Mielnie.
           Przesunięcie między działami jest większe. Jest  zmiana planu. W dziale
           szkół  podstawowych i  gimnazjum zwiększamy na podwyżki  wynagrodzeń .
           Są  to kwoty,  które były moż l iwe do zwiększenia.  O 50 tys.  z ł zwiększamy
           dotacje na instytucje kultury.  Jest dużo remontów świetl ic,  zakupu mate-
           r iałów.
           Radni uwag nie zgłosi l i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami za, przeciwnych nie by-
           ło, przy 1 głosie wstrzymującym (radny Ryszard Bala) – podję ła uchwałę
           Nr XXII/122/2012 w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2012r.
           (Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).   

Ad pkt 7. Przewodniczący Rady Gminy odczytał  podanie mieszkańców wsi Góry
           Lubiańskie w sprawie ujęcia w budżecie gminy na rok 2013 budowy no-
           wego mostku, podanie Dyrektor Szkoły we Frygnowie w sprawie ujęcia w
           budżecie remontu Szkoły Podstawowej we Frygnowie,  podanie radnego
           obwodu Nr 11 o dokończenie około 300 metrów chodnika we Frygnowie.
           Pan Wójt – jest jeszcze podanie z Rychnowa dotyczące placu zabaw.
           Robimy projekt kanal izacj i  lewej  st rony gminy.  Tak przygotowujemy pro-
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           jekt,  żeby płatności były w 2014 roku.
           Myś l ę ,  że w przyszłym roku 5 – 6 placów zabaw zrobimy,  i leś  tam odle-
           głości  chodnika.  Zwracamy się  o budowę  chodników do Starostwa i  do
           Wojewódzkiego Zarządu Dróg w Olsztynie o środki na chodnik w Marcin-
           kowie.  
           W Mielnie trzeba zrobić  około 900 metrów chodnika od drogi  wojewódz-
           k iej  -  od krzyżówek do szkoły.
           Są  wyższe wymagania – budowa świetl icy w Stębarku, zadanie bardzo 
           drogie,  na ten czas nas nie stać .
           Chodniki ,  drogi  – te o które się  zawsze zwracam, to wnioski pójdą .
           W Stębarku był  wniosek o drogę  i  chodnik do gimnazjum. Oprócz tej  dro-
           gi  Stębark ma dobre drogi,  ma rondo.
           Jak mówiłem, najpierw obl iczymy niezbędne stałe sztywne wydatki,  a
           później będziemy szukać  ś rodków na inwestycje.
           Podsumowanie tego roku wypadnie dobrze. Zrobimy l istę  i  rada zadecydu-
           je co,  gdzie i  w jakiej  kolejności zrobimy.
           Sołtys  Zygmunt Mioskowski – to co w zeszłym roku złożyłem, to już  n ie-
           aktualne?
           Pan Wójt – t rzeba od nowa złożyć  wniosek do tego budżetu.
           Sołtys  Katarzyna Kasprowicz – było zgłaszane o tym szambie i  dalej 
           śmierdzi.
           Pan Wójt – nie wiem dlaczego.  Zatrudni łem fachowca, który to projekto-
           wał.
           Sołtys  Stanisław Zaboroś  – chciałbym wszystkich zaprosić  na uroczyste
           otwarcie kompleksu sportowego i  świet l icy w Grunwaldzie.  Rozpocznie 
           się  mszą  świ ę tą  o godzinie 10.00.
           Radny Cezary Chęciński – droga do Domkowa – miał  do końca tygodnia
           zrobić ,  nie zrobi ł ,  telefonów nie odbiera.
           Pan Wójt – zainterweniuję .
           Przewodniczący Rady Gminy - w związku ze zmianą  ordynacj i ,  jest pro-
           pozycja zmian podziału na okręgi.  Mają  być  okręgi  jednomandatowe.
           Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  propozycję  podziału na okręgi
           wyborcze:  ludność  ogółem 5.820 mieszkańców, na 1 mandat przypada
           388 osób;
           okręg 1 – Gierzwałd, okręg 2 – Gierzwałd,  okręg 3 – Gierzwałd, Korsztyn
           (106),  Grabiczki (9),  Rzepki (5),  Dylewko (46) – razem 963 osoby na 3
           mandaty,  okręg 4 – Dylewo (434),  Jędrychowo (12) – razem 446, okręg 5
           -  Szczepankowo (213),  Glądy (112) – razem – 325, okręg 6 – Kitnowo 
           (228),  Domkowo (201) – razem 429, okręg 7 – Mielno (351),  Lipowa Góra
           (10),  Omin (72) – razem 433, okręg 8 – Zybułtowo (457),  okręg 9 – Grun-
           wald (417),  okręg 10 – Kiersztanowo (195), Kiersztanówko (76),  Rychno-
           wska Wola (80) - razem 351, okręg 11 Frygnowo (311),  Dąbrowo (17),
           Marcinkowo (94) – razem 422, okręg 12 – Pacółtowo (238), Pacółtówko
           (39),  Zapieka (64),  Łącko (29) – razem 370, okręg 13 Stębark – 401, 
           okręg 14 – Tymawa (70),  Łodwigowo (225),  Ulnowo (50),  Lubianek (65),
           Lubian (1), Góry Lubiańskie (46) – razem 457, okręg 15 – Rychnowo
           (291),  Wróble (42),  Kalwa (16) – razem 349.
           Pan Wójt – wynika to ze zmiany ordynacj i.  Niektóre okręgi  się  nie zmie-
           n ią .  Mniejsze miejscowości  trzeba gdzieś  przyłączyć ,  a większe jak Gie-
           rzwałd podziel ić .  Nie może być  mniej jak 70% i więcej  jak 130% na man-
           dat. Tymawa do Łodwigowa nie pasuje,  ale nie ma gdzie przyłączyć .  To



                                                       - 6 -

           jest  propozycja.
           Sołtys  Zenon Konopiński – Łącko powinno być  do Stębarku a Lipowa Gó-
           ra do Pacółtowa.
           Pan Wójt – takie zmiany proszę  zgłaszać  do radnych.
           Sołtys  Zenon Konopiński - Lipowa Góra to jedyna miejscowość ,  która nie
           ma wody.
           Pan Wójt tam są  pojedyncze zabudowania,  tam na dobrą  sprawę  tylko We-
           ronieccy nie maja wody.    

Ad pkt 8. Wobec zreal izowania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy
           zamkną ł  XXII-g ą  sesję  Rady Gminy.

            Protokołowała                                  Przewodniczący Rady Gminy

            Bronisława Warmińska                       mgr Sławomir Matuszewski  


